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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit wetsontwerp besproken tijdens 
haar vergadering van 10 januari 2024.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

Mevrouw Petra De Sutter, vice-eersteminister en 
minister van Ambtenarenzaken, Overheidsbedrijven, 
Telecommunicatie en Post, merkt op dat dit wetsont-
werp een belangrijke stap betekent met het oog op 
meer consumentengemak en duurzaamheid. Vanaf 
28 december 2024 zal elke nieuwe mobiele telefoon in 
België worden uitgerust met een uniforme oplaadmo-
gelijkheid, namelijk een USB-C-poort. Dat betekent het 
einde van de verwarring over verschillende opladers voor 
verschillende telefoons. Die eenvoudige maar doeltref-
fende verandering zal het leven van de consumenten 
aanzienlijk vergemakkelijken.

De vice-eersteminister wijst erop dat het aantal in 
de winkels aangeboden telefoons met die uniforme 
USB-C-poort reeds toeneemt. Dankzij dit wetsontwerp 
zullen vanaf 28 december 2024 in elke winkel in België 
alleen nog telefoons met die standaardpoort worden 
verkocht. Die harmonisatie is niet alleen een gemak 
voor de consument, maar betekent ook een belangrijke 
stap in de strijd tegen elektronisch afval. Belgen gooien 
jaarlijks gemiddeld 13,2 kilo elektronisch afval weg, 
waaronder oude mobiele telefoons en opladers. Met de 
invoering van een standaardoplaadpoort zal die afval-
stroom aanzienlijk verminderen. Dit betekent ook dat de 
klanten niet langer een nieuwe oplader zullen moeten 
aanschaffen wanneer ze een smartphone kopen. Zulks 
is niet alleen een goede zaak voor de consument; ook 
het aantal rondslingerende ongebruikte opladers en de 
bijbehorende kosten zullen dalen.

De maatregel beperkt zich niet tot mobiele telefoons, 
want ook andere toestellen, zoals digitale camera’s, 
hoofdtelefoons, draagbare luidsprekers, e-readers en 
tablets zullen vanaf 28 december 2024 met de universele 
oplader worden uitgerust. Voor laptops zal de wijziging 
vanaf 2026 van toepassing zijn.

De vice-eersteminister wijst erop dat de inspanning 
om een universele oplader in te voeren een langetermijn-
project is dat thans werkelijkheid wordt; het betreft een 
stap die zowel consumentvriendelijk als milieubewust is.

mesDames, messieurs,

Votre commission a discuté de ce projet de loi au 
cours de sa réunion du 10 janvier 2024.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

Mme Petra De Sutter, vice-première ministre et ministre 
de la Fonction publique, des Entreprises publiques, des 
Télécommunications et de la Poste, fait remarquer que 
le présent projet de loi marque une étape importante 
vers la commodité et la durabilité pour les consomma-
teurs. À partir du 28 décembre 2024, chaque nouveau 
téléphone mobile en Belgique sera équipé d’une option 
de charge unifiée – le port USB Type-C. Cela signifie 
qu’il n’y aura plus de confusion autour de différents 
chargeurs pour différents téléphones. Ce changement 
simple mais efficace facilitera considérablement la vie 
des consommateurs.

Dans les commerces, elle observe qu’on peut déjà 
voir un nombre croissant de téléphones équipés de ce 
port USB C unifié. Grâce à ce projet de loi, à partir du 
28 décembre 2024, seuls les téléphones dotés de ce 
port standard seront vendus dans tous les magasins 
du pays. Cette harmonisation n’est pas seulement une 
commodité pour les consommateurs, mais aussi une 
étape importante dans la lutte contre les déchets élec-
troniques. Chaque année, les Belges jettent en moyenne 
13,2 kilos de déchets électroniques, notamment d’anciens 
téléphones mobiles et des chargeurs. En introduisant 
un connecteur de recharge standard, ce flux de déchets 
sera considérablement réduit. En outre, cela offre la 
garantie que les clients ne sont plus obligés d’acheter 
un nouveau chargeur lors de l’achat d’un smartphone. 
Cela profite non seulement aux consommateurs, mais 
réduit également le nombre de chargeurs inutilisés qui 
traînent dans les tiroirs et les coûts qui y sont liés.

Cela ne se limite pas aux téléphones portables: d’autres 
appareils tels que les appareils photo numériques, les 
écouteurs, les enceintes portables, les liseuses et les 
tablettes utiliseront également le chargeur universel à 
partir du 28 décembre 2024. Pour les PC portables, le 
changement s’appliquera à partir de 2026.

Cet effort pour introduire un chargeur universel est un 
projet au long cours qui devient maintenant une réalité: 
il s’agit d’une étape qui est à la fois respectueuse du 
consommateur et de l’environnement.
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II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Michael Freilich (N-VA) vindt het jammer 
dat de omzetting van deze richtlijn, die eind 2023 een 
feit had moeten zijn, enige vertraging heeft opgelopen. 
Hij benadrukt evenwel het nut van die regelgeving, die 
zal leiden tot een harmonisering van de wetgeving van 
de lidstaten inzake het op de markt aanbieden van 
radioapparatuur met een universele oplader. Naast de 
praktische voordelen zal dat minder kosten tot gevolg 
zal hebben, met name voor het milieu, zo betoogt de 
spreker tevreden. De heer Freilich benadrukt de voor-
trekkersrol van de EU en de invloed die de EU aldus 
kan uitoefenen op grote Amerikaanse concerns zoals 
Apple, dat zijn toestellen in overeenstemming zal moeten 
brengen met de regelgeving. De spreker doet echter 
ook een oproep: veralgemeende standaardisatie mag 
innovatie niet in de weg staan; men dient te blijven 
openstaan voor technologische ontwikkelingen die tot 
verbeteringen kunnen leiden.

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (N-VA) benadrukt 
de Europese meerwaarde in dergelijke dossiers en 
wijst erop dat ze wat dit dossier betreft samen met de 
vice-eersteminister een voortrekkersrol heeft gespeeld, 
toen zij beiden lid waren van het Europees Parlement.

Mevrouw Barbara Creemers (Ecolo-Groen) vindt de 
op stapel staande regelgeving uitstekend, want ze zal het 
dagelijks leven van de consument vergemakkelijken en 
leiden tot aanzienlijk minder elektronisch afval (kabels, 
opladers enzovoort).

Mevrouw Leslie Leoni (PS) verwijst naar de vervelende 
situatie die tal van consumenten al hebben meegemaakt, 
waarbij ze een toestel en een oplader in handen heb-
ben die niet compatibel zijn, waardoor het toestel niet 
kan worden opgeladen. De Europese Commissie heeft 
berekend dat afgedankte opladers jaarlijks ongeveer 
11.000 ton elektronisch afval genereren en dat de con-
sumenten jaarlijks ongeveer 2,4 miljard euro uitgeven 
aan opladers. De spreekster is dan ook van oordeel dat 
een universele oplader een goede maatregel is voor 
de portefeuille van de consument en voor het milieu. 
Ze benadrukt dat op Europees niveau een grote stap 
vooruit werd gezet en dat via dit wetsontwerp een en 
ander ten uitvoer wordt gelegd.

De heer Erik Gilissen (VB) stelt vast dat de Europese 
Commissie de fabrikanten van smartphones en tablets 
voortaan verplicht hun toestellen uit te rusten met een 
universele USB-C-oplaadpoort, maar dat die verplich-
ting pas vanaf 2026 geldt voor laptops. Hij vraagt of die 
verschillende termijn te maken heeft met het hogere 

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Michael Freilich (N-VA) regrette que la transpo-
sition de cette directive, prévue pour la fin 2023, ait 
pris un peu de retard mais souligne l’utilité du texte qui 
permettra l’harmonisation des législations des États 
membres concernant la mise à disposition sur le marché 
d’équipements radioélectriques en utilisant un chargeur 
universel. Outre le gain au niveau pratique, il se félicite de 
la réduction des coûts que cela va engendrer, notamment 
sur la facture environnementale. L’intervenant pointe le 
rôle pionnier de l’Union européenne en la matière et 
l’influence qu’elle peut ainsi avoir sur de grands groupes 
américains comme Apple, qui devra adapter ses outils à 
la règlementation. Il demande cependant d’être attentif 
à ne pas freiner les innovations par une standardisation 
généralisée et de rester ouvert aux évolutions techno-
logiques permettant des améliorations.

Mme Anneleen Van Bossuyt (N-VA) souligne la plus-
value européenne dans ce genre de dossier et rappelle 
le rôle de pionnier qu’elle a eu, aux côtés de la vice-
première ministre, sur ce sujet, quand elles siégeaient 
toutes deux au Parlement européen.

Mme Barbara Creemers (Ecolo-Groen) considère 
qu’il s’agit d’un excellent texte qui va non seulement 
faciliter la vie des consommateurs au quotidien mais 
aussi entraîner une diminution importante des déchets 
électroniques (câbles, chargeurs, …).

Mme Leslie Leoni (PS) rappelle que de nombreux 
consommateurs ont connu cette frustration d’avoir en 
main un appareil non compatible avec le chargeur à 
disposition, ne permettant pas de recharger leur appareil. 
La Commission européenne constate que les chargeurs 
hors service représentent près de 11.000 tonnes de 
déchets électroniques par an et les consommateurs 
dépensent près de 2,4 milliards d’euros par an pour 
des chargeurs. Travailler avec un chargeur universel 
est à ses yeux une bonne mesure pour le portefeuille 
et l’environnement. Elle souligne l’avancée intervenue 
au niveau européen mise en œuvre par ce projet de loi.

M. Erik Gilissen (VB) souligne que la Commission 
européenne contraint dorénavant les constructeurs de 
smartphones et de tablettes à utiliser un port de recharge 
universel, USB Type-C mais que pour les ordinateurs 
portables, cette obligation de chargeur universel sera 
effective à partir de 2026. Il se demande si ce délai est 
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stroomverbruik (200 tot 300 watt, of zelfs meer). Dankzij 
dit wetsontwerp zal de consument bij de aankoop van 
een nieuw toestel in elk geval niet meer telkens een 
nieuwe oplader krijgen (of moeten kopen).

De spreker wijst erop dat de fabrikanten overigens niet 
op de richtlijn hebben gewacht om zelf bepaalde stappen 
in die richting te zetten. Sommige merken leveren bij 
de aankoop van een nieuw toestel eenvoudigweg geen 
oplader meer bij, waardoor wie nog geen universele 
oplader heeft er dan toch een moet kopen. Hij hoopt 
echter dat een en ander zal leiden tot lagere prijzen bij 
de merken die vroeger een oplader bijleverden en dat 
thans niet meer hoeven te doen. Hij vraagt of daarover 
cijfers beschikbaar zijn.

Tevens moet worden voorkomen dat de fabrikanten 
deze situatie aangrijpen om hun prijzen te handhaven 
(zonder een oplader bij te leveren), wat de facto een 
prijsstijging zou betekenen. De consument mag geen 
nadeel ondervinden van deze ontwikkeling.

Tot slot gaat de spreker in op een punt dat werd be-
nadrukt in het advies van de Raad van State, namelijk 
of bij het opstellen van deze regelgeving “het samen-
werkingsakkoord van 17 november 2006 tussen de 
Federale Staat, de Vlaamse Gemeenschap, de Franstalige 
Gemeenschap en de Duitstalige Gemeenschap betref-
fende het wederzijds consulteren bij het opstellen van 
regelgeving inzake elektronische communicatienetwer-
ken, het uitwisselen van informatie en de uitoefening 
van de bevoegdheden met betrekking tot elektronische 
communicatienetwerken door de regulerende instanties 
bevoegd voor telecommunicatie of radio-omroep en 
televisie, diende te worden toegepast”.

De Raad van State stelt: “Hoewel het opschrift van het 
samenwerkingsakkoord van 17 november 2006 verwijst 
naar het begrip ‘elektronische communicatienetwerken’, 
heeft dat opschrift, dat per definitie niet van regelgevende 
aard is, niet tot gevolg dat het de draagwijdte van artikel 9 
van het samenwerkingsakkoord inperkt. Wat evenwel de 
federale overheid betreft, heeft dat artikel 9 betrekking 
op elke ontwerpregelgeving inzake telecommunicatie, 
zonder beperkt te blijven tot de ontwerpregelgevingen 
inzake de netwerken. Daaruit volgt dat de omstandig-
heid dat het voorliggende voorontwerp betrekking heeft 
op toestellen die geen onderdeel vormen van ‘elektro-
nische communicatienetwerken’, geen invloed heeft 
op de toepasselijkheid van, in casu, het voornoemde 
artikel 9. De omstandigheid dat bepaalde instanties die 
ressorteren onder de Gemeenschappen de bevoegd-
heid van de federale overheid zouden hebben erkend 
om de desbetreffende richtlijn om te zetten, heeft niet tot 
gevolg dat mag worden afgezien van het vervullen van 
het vormvereiste bepaald bij het hierboven weergegeven 

lié à l’utilisation plus importante d’énergie (200 à 300 
watts, voire plus). Cette loi permettra aussi d’éviter que 
le consommateur reçoive (ou doive chaque fois acheter) 
un nouveau chargeur lors de l’achat d’un nouvel appareil.

L’intervenant rappelle que les fabricants n’ont pas 
attendu la directive pour évoluer en ce sens. Certains 
ne fournissent même plus de chargeur lors de nouveaux 
achats, ce qui obligent ceux qui n’ont pas encore de 
chargeur universel à s’en procurer un. Il espère cepen-
dant que cela va entraîner une diminution des prix pour 
les marques qui fournissaient un chargeur et qui ne 
devront plus en prévoir. Il aimerait disposer de chiffres 
sur cet impact.

Il ajoute qu’il faudrait éviter que les fabricants pro-
fitent de l’aubaine pour maintenir les prix (sans fournir 
de chargeur), ce qui, de facto, les augmenteraient. Le 
consommateur ne peut pas être le dupe de cette évolution.

Enfin, il revient sur un point souligné dans l’avis du 
Conseil d’État, à savoir que l’Accord de coopération du 
17 novembre 2006 entre l’État fédéral, la Communauté 
flamande, la Communauté française et la Communauté 
germanophone relatif à la consultation mutuelle lors de 
l’élaboration d’une législation en matière de réseaux 
de communications électroniques, lors de l’échange 
d’informations et lors de l’exercice des compétences en 
matière de réseaux de communications électroniques 
par les autorités de régulation en charge des télécom-
munications ou de la radiodiffusion et la télévision n’a 
pas été suivi d’effets.

Selon le Conseil d’État, “si l’intitulé de l’accord de 
coopération du 17 novembre 2006 renvoie à la notion 
de “réseaux de communications électroniques”, cet 
intitulé qui, par hypothèse, est dépourvu de portée 
normative, n’a pas pour effet de limiter la portée de 
l’article 9 de l’accord de coopération. Or, s’agissant de 
l’autorité fédérale, cet article 9 vise tout projet de légis-
lation sur les télécommunications, sans se limiter aux 
projets de législation relatifs aux réseaux. Il en résulte 
que la circonstance que le texte a trait à des appareils 
qui seraient extérieurs aux “réseaux de communica-
tions électroniques” est sans incidence sur l’applicabi-
lité, en l’espèce, de l’article 9 précité. La circonstance 
que certaines instances relevant des Communautés 
auraient admis la compétence de l’autorité fédérale 
pour transposer la directive ici concernée n’a pas pour 
effet de dispenser de l’accomplissement de la formalité 
prévue par l’article 9 reproduit ci-avant, qui, d’une part, 
implique l’intervention du Comité interministériel des 
Télécommunications et de la Radiodiffusion, et d’autre 
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artikel 9, welk vormvereiste enerzijds de betrokkenheid 
van het Interministerieel Comité voor Telecommunicatie 
en Radio-omroep impliceert, en anderzijds in ieder 
geval dient te worden vervuld ‘met respect voor ieders 
bevoegdheid’.” De spreker vraagt in hoeverre rekening 
werd gehouden met dat advies.

De heer Denis Ducarme (MR) acht het voorliggende 
wetsontwerp belangrijk voor de gebruikers. Het toont 
aan in welke mate Europa een interessante meerwaarde 
kan bieden voor de consument en het milieu. Tegelijk 
betreurt hij dat het zo lang heeft geduurd om een ak-
koord te bereiken. Het gaat om een besparing voor de 
consument van 250 miljoen euro, op de 2,4 miljard euro 
die de Europeanen alleen al aan opladers uitgeven. Wat 
het milieuaspect betreft, stelt de spreker vast dat de niet-
gebruikte opladers per jaar bijna 11.000 ton elektronisch 
afval vertegenwoordigen.

De spreker stipt aan dat de vice-eersteminister een 
technisch koninklijk besluit zal moeten nemen opdat de 
wet volkomen uitwerking zou hebben. Hij zou ter zake 
meer willen vernemen.

De heer Servais Verherstraeten (cd&v) betreurt dat 
het zo veel tijd heeft gevergd om dit op Europees niveau 
bereikte akkoord, dat getuigt van gezond verstand, te 
concretiseren. Toch stemt de positieve uitkomst ervan 
hem tevreden. Hij vraagt dat het Prijzenobservatorium 
de prijsevolutie van de toestellen, die voortaan zonder 
oplader zullen worden verkocht, in het oog zou houden. 
De spreker polst naar het koninklijk besluit ter uitvoering 
van de wet en naar het daartoe vooropgestelde tijdpad. 
Wat het eigenlijke gelijkvormig maken betreft, vraagt hij 
zich af of de hervorming alleen betrekking heeft op de 
USB-C-poort, of ook op de kabel.

Mevrouw Gitta Vanpeborgh (Vooruit) stelt dat het 
beter laat dan nooit is; ze acht het wenselijker een wet 
te hebben die in feite een win-winsituatie creëert voor 
allen, namelijk de consument, het milieu en de Europese 
Unie. Ze deelt de bezorgdheid over de prijsevolutie van 
de toestellen die voortaan zonder oplader zullen wor-
den verkocht en verzoekt de vice-eersteminister daar 
aandacht voor te hebben.

De heer Maxime Prévot (Les Engagés) stelt dat het 
gaat om een langverwachte tekst die alle gebruikers blij 
zal maken. Hij zou willen beschikken over een nauwkeu-
riger tijdpad voor de volledige omzetting van de richtlijn 
en vraagt zich tevens af of men naar aanleiding van 
het advies van de Raad van State te rade is gegaan bij 
het Interministerieel Comité voor Telecommunicatie en 
Radio-omroep en Televisie. Deze stap vooruit zal zeker 
een besparing opleveren voor een aantal toestellen, wat 
voordelig is voor de burgers en voor het milieu.

part, intervient en tout état de cause dans le respect des 
compétences de chacun”. Il se demande dans quelle 
mesure il a été tenu compte de cet avis.

M. Denis Ducarme (MR) estime qu’il s’agit d’un projet 
important pour les utilisateurs et combien la plus-value 
européenne est intéressante pour le consommateur et 
l’environnement, même s’il regrette le temps fort long 
qui fut nécessaire pour arriver à un accord. Sur les 
2,4 milliards d’euros consacrés par les européens aux 
seuls chargeurs, cela représente une économie pour 
le consommateur de 250 millions d’euros. Sur l’aspect 
environnemental, il constate que les chargeurs non 
utilisés représentent près de 11.000 tonnes de déchets 
électroniques par an.

L’intervenant fait observer que la vice-première ministre 
va devoir prendre un arrêté royal technique pour que 
la loi puisse pleinement sortir ses effets. Il aimerait en 
savoir plus à ce sujet.

M. Servais Verherstraeten (cd&v) regrette que cet 
accord de bon sens intervenu au niveau européen ait 
mis tant de temps à se concrétiser mais se réjouit tout de 
même de l’issue positive. Il demande que l’Observatoire 
des prix surveille l’évolution des prix des appareils qui 
seront dorénavant vendus sans chargeur. Sur l’arrêté 
royal qui devra être pris pour que la loi puisse sortir ses 
effets, il aimerait en savoir plus et connaître le timing 
prévu. Sur l’uniformisation à proprement parler, il se 
demande si cela concerne uniquement le port USB-C 
ou également le câble.

Mme Gitta Vanpeborgh (Vooruit) souligne que mieux 
vaut tard que jamais et qu’il est préférable d’avoir une loi 
qui est en réalité une situation de win-win pour tous: le 
consommateur, l’environnement et l’Union européenne. 
Elle partage la préoccupation sur l’évolution des prix des 
appareils qui seront dorénavant vendus sans chargeur et 
demande à la vice-première ministre d’y être attentive.

M. Maxime Prévot (Les Engagés) souligne qu’il s’agit 
d’un texte attendu de longue date qui ravira tous les usa-
gers. Il aimerait disposer d’un calendrier plus précis sur 
la transposition complète de la directive et d’autre part, 
il se demande si le comité interministériel des télécom-
munications et de la radiodiffusion a été saisi à la suite 
de l’avis du Conseil d’État. Cette avancée permettra une 
économie certaine d’une série d’appareils, ce qui est 
tout bénéfice pour les citoyens et pour l’environnement.
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Mevrouw Kathleen Verhelst (Open Vld) acht het jaar 
goed gestart met deze omzetting. Het gaat immers om 
een maatregel die van gezond verstand getuigt en een 
vereenvoudiging beoogt.

B. Antwoorden van de vice-eersteminister

Mevrouw Petra De Sutter, vice-eersteminister en 
minister van Ambtenarenzaken, Overheidsbedrijven, 
Telecommunicatie en Post, licht toe dat de kleine vertra-
ging te wijten is aan het advies van de Raad van State, 
dat pas op 6 december 2023 is bezorgd. De Raad van 
State heeft gevraagd het Interministerieel Comité voor 
Telecommunicatie en Radio-omroep en Televisie in te 
lichten, wat oorspronkelijk niet was gepland, aangezien 
de richtlijn geen weerslag heeft op de bevoegdheden 
van de deelstaten. Die informatieplicht is vastgelegd 
in het samenwerkingsakkoord van 17 november 2006. 
Het Interministerieel Comité voor Telecommunicatie en 
Radio-omroep en Televisie werd op 7 december 2023 
geraadpleegd en heeft geen opmerkingen gemaakt.

Deze richtlijn en de omzetting ervan in nationaal recht 
hebben een weerslag op de bedrijven; zo heeft Apple zijn 
opladers voor zijn nieuwe iPhones aangepast (die zijn nu 
van het type USB-C geworden). De vice-eersteminister 
vindt het een goed voorstel om het Prijzenobservatorium 
te vragen om een waakzaam oog te houden op de prij-
sevolutie van de toestellen die voortaan zonder oplader 
zullen worden verkocht.

Inzake de aanneming van een koninklijk besluit om 
de wet volkomen uitwerking te doen krijgen, bevestigt 
zij dat de Koning de technische specificaties van de 
radioapparatuur zal moeten vastleggen. Het koninklijk 
besluit is klaar en ligt momenteel ter advies voor bij de 
Raad van State.

De technologische evoluties die verbeteringen mo-
gelijk maken, zullen niet worden afgeremd, aangezien 
de Europese Commissie de criteria voor de standaar-
disering zal updaten.

Voor de tablets is inderdaad voorzien in een langere 
termijn (2026), teneinde de producenten de tijd te geven 
het protocol voor de opladers, dat betrekking heeft op 
alle elementen van de oplader, te integreren. Tot die 
langere termijn is besloten om redenen van technische 
aard, na raadpleging van de sector.

Het eigenlijke koninklijk besluit zal het koninklijk besluit 
van 25 maart 2016 betreffende het op de markt aanbieden 
van radioapparatuur wijzigen. Het zal een opsomming 
bevatten van de verschillende categorieën van toestel-
len, alsook informatie over de specificaties inzake de 
laadmogelijkheid en de compatibiliteit in dat verband 

Mme Kathleen Verhelst (Open Vld) estime que cette 
transposition est le signe d’un bon démarrage de l’année 
car il s’agit d’une mesure de bon sens visant à une 
simplification.

B. Réponses de la vice-première ministre

Mme Petra De Sutter, vice-première ministre et ministre 
de la Fonction publique, des Entreprises publiques, 
des Télécommunications et de la Poste, explique que 
le léger retard est imputable à l’arrêt du Conseil d’État 
qui n’a été transmis que le 6 décembre 2023. Le Conseil 
d’État a demandé d’informer le comité interministériel des 
télécommunications et de la radiodiffusion, ce qui n’était 
pas prévu initialement car la directive n’a pas d’impact 
sur les compétences des entités fédérées. Ce devoir 
d’information est prévu dans l’accord de coopération 
du 17 novembre 2006. Le comité interministériel des 
télécommunications et de la radiodiffusion a été consulté 
le 7 décembre 2023 et n’a pas fait de commentaire.

Cette directive et sa transposition en droit national ont 
un impact sur les entreprises: Apple a ainsi adapté ses 
chargeurs (devenus USB-Type C) pour ses nouveaux 
iPhone. Elle estime qu’il s’agit d’une bonne suggestion 
que de demander à l’Observatoire des prix de surveiller 
l’évolution des prix des appareils qui seront dorénavant 
vendus sans chargeur.

Sur l’adoption d’un arrêté royal pour que la loi puisse 
pleinement sortir ses effets, elle confirme que le Roi 
devra fixer les spécifications techniques des d’équipe-
ments hertziens. L’arrêté royal est prêt et soumis pour 
le moment à l’avis du Conseil d’État.

Les évolutions technologiques permettant des amé-
liorations ne seront pas freinées car les critères de 
standardisation seront mis à jour par la Commission 
européenne.

Pour les tablettes, le délai est en effet plus long (2026) 
pour donner aux fabricants le temps d’intégrer le protocole 
relatif aux chargeurs, qui concerne tous les éléments 
du chargeur. Ce délai plus long a été décidé après 
consultation du secteur pour des impératifs techniques.

Pour l’arrêté royal à proprement parler, il s’agira d’une 
modification de l’arrêté royal du 25 mars 2016 relatif 
à la mise à disposition sur le marché d’équipements 
hertziens. Il reprendra l’énumération des différentes 
catégorie d’appareils, des informations sur les spécifi-
cations en matière de possibilité de chargement et les 
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en een pictogram dat verduidelijkt of de doos van het 
toestel al dan niet reeds een lader bevat. Tot slot zal het 
de verplichte vermeldingen op de etikettering bepalen.

C. Replieken

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (N-VA) wijst erop dat 
dit dossier op Europees niveau in 2009 werd opgestart. 
Het heeft dus 15 jaar geduurd om het af te ronden. Zij 
is blij met dit Europees initiatief, dat maakt dat de markt 
deze problematiek niet alleen moet oplossen.

De heer Erik Gilissen (VB) zal aandacht hebben voor 
de regels voor de opladers van laptops, die een hogere 
wattage gebruiken.

III. — STEMMINGEN

Artikel 1

Artikel 1 wordt eenparig aangenomen.

Art. 2

Artikel 2 wordt eenparig aangenomen.

*
* *

Het gehele wetgevingstechnisch verbeterde wetsont-
werp wordt bij naamstemming eenparig aangenomen.

Resultaat van de naamstemming:

Hebben voorgestemd:

N-VA: Michael Freilich, Katrien Houtmeyers, Anneleen 
Van Bossuyt;

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Stefaan Van Hecke, 
Albert Vicaire;

PS: Christophe Lacroix, Patrick Prévot, Leslie Leoni;

VB: Erik Gilissen, Reccino Van Lommel;

MR: Florence Reuter;

cd&v: Servais Verherstraeten;

Open Vld: Kathleen Verhelst;

comptabilités en la matière, un pictogramme qui précise 
si un chargeur est déjà compris ou non dans la boîte 
de l’appareil et tout ce qui devra être repris comme 
mentions sur l’étiquetage.

C. Répliques

Mme Anneleen Van Bossuyt (N-VA) rappelle que c’est 
en 2009 que ce dossier a été initié au niveau européen. 
Il aura donc fallu 15 années pour qu’il aboutisse. Elle 
se félicite de cette initiative européenne sans laisser le 
marché régler seul cette question.

M. Erik Gilissen (VB) sera attentif aux règles pour les 
chargeurs des ordinateurs portables qui utilisent une 
quantité de watts plus élevées.

III. — VOTES

Article 1er

L’article 1er est adopté à l’unanimité.

Art. 2

L’article 2 est adopté à l’unanimité.

*
* *

L’ensemble du projet de loi, tel qu’il a été corrigé sur 
le plan légistique, a été adopté à l’unanimité par vote 
nominatif.

Résultat du vote nominatif:

Ont voté pour:

N-VA: Michael Freilich, Katrien Houtmeyers, Anneleen 
Van Bossuyt;

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Stefaan Van Hecke, 
Albert Vicaire;

PS: Christophe Lacroix, Patrick Prévot, Leslie Leoni;

VB: Erik Gilissen, Reccino Van Lommel;

MR: Florence Reuter;

cd&v: Servais Verherstraeten;

Open Vld: Kathleen Verhelst;
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Vooruit: Gitta Vanpeborgh.

Hebben tegengestemd:

Nihil.

Hebben zich onthouden:

Nihil.

De rapportrice, De voorzitter,

Barbara Creemers Stefaan Van Hecke

Bepalingen die een uitvoeringsmaatregel vergen 
(artikel 78.2, vierde lid, van het Reglement): artikel 2.

Vooruit: Gitta Vanpeborgh.

Ont voté contre:

Nihil.

Se sont abstenus:

Nihil.

La rapporteure, Le président,

Barbara Creemers Stefaan Van Hecke

Dispositions nécessitant une mesure d’exécution 
(article 78.2, alinéa 4, du Règlement): article 2.

Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


